
Protokół nr 24/2021 

z posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytego w dniu 18 stycznia 2021 r. w godz. od 1600 do 1700 

w  Urzędzie Miejskim  Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1 oraz za pomocą środków 

porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Kultury, Sportu i Turystyki: 

1. Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji 

2. Marek Lech Zborowski - Weychman – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Anna Maria Gawlińska 

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Kamil Lauryn 

6. Jacek Niedźwiedzki 

7. Wojciech Pająk.  

 

Nieobecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki  

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Alicja Jacewicz – Naczelnik Wydziału Oświaty i Wychowania 

3. Waldemar Borysewicz – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji 

4. Anna Ruszewska – radna Rady Miejskiej. 

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

  

Bogdan Bezdziecki – Przewodniczący Komisji Kultury Sportu i Turystyki powitał zebranych 

i przypomniał, że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie Protokołu nr 23/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2020 r. 

2. Przyjęcie Planu Pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach na 

2021 rok. 

3. Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki w dziedzinie 

kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy stadionowi lekkoatletycznemu.  

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia roku 2021 na terenie Miasta 

Suwałk – Rokiem Teofila Noniewicza.  

6. Wytypowanie członka Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym w Suwałkach  

na kadencję 2021-2024.  

7. Wolne wnioski. 



 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 23/2020 posiedzenia Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 30 listopada 2020 r. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał o ewentualne uwagi i wnioski do protokołu z poprzedniego 

posiedzenia. Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie Planu Pracy Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej  

w Suwałkach na 2021 rok. 

Plan Pracy stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag do powyższego materiału, wobec czego Plan Pracy 

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki Rady Miejskiej w Suwałkach na 2021 rok, został przyjęty.  

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie wniosków o przyznanie stypendiów i nagród Miasta Suwałki  

w dziedzinie kultury oraz wniosków o stypendia artystyczne dla dzieci i młodzieży. 

Materiał stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Bogdan Bezdziecki poinformował, że w przedstawionym materiale są zarekomendowane  

w zakresie stypendiów 3 wnioski. Zaproponował, aby Komisja stworzyła również listę 

rezerwową takich wniosków, na wypadek, gdyby ktoś z wnioskodawców, których wnioski 

zostały pozytywnie zaopiniowane, po prostu zrezygnował z realizacji swojego projektu.  

 

Wojciech Pająk zaznaczył, że z racji członkostwa w jednym ze Stowarzyszeń, wspomnianych 

w przedmiotowym materiale, chciałby wyłączyć się z głosowania nad wnioskiem nr 6.  

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania nad wnioskami, rekomendowanymi przez 

Komisję Stypendialną w dziedzinie kultury. 

 

Wniosek numer 1 - Pana Krzysztofa Dawida K. 

 

Głosowanie: 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Wniosek numer 8 – Pani Izabeli G. 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 



Wniosek został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Wniosek numer 7  – Pani Anny Sz.  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Jacek Juszkiewicz zaproponował, aby Komisja zaopiniowała w tzw. „liście rezerwowej” 

wniosek numer 2 – Pana Andrzeja M.  

 

Marek Zborowski-Weychman zaproponował zaopiniowanie wniosku numer 6 – Pana 

Krzysztofa S. Podkreślił również, że nie jest przekonany, czy Komisja Kultury jest organem 

władnym do zgłaszania wniosków do opiniowania stypendiów, które zostały zgłoszone przez 

Komisję, powołaną przez Prezydenta specjalnie do tego celu. Wyrażając więc swój głos, jest 

świadomy tego, że to jedynie sugestia Komisji, a nie formalne wnioski. 

 

Jacek Niedźwiedzki również dopytał o to, czy formalnie Komisja może zaopiniować więcej 

wniosków, niż te, rekomendowane przez Komisję powołaną przez Pana Prezydenta.  

 

Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że ostateczną decyzję podejmuje Prezydent. Zarówno 

Komisja Stypendialna jak i Komisja Rady Miejskiej ma prawo wyrażać swoje opinie  

i rekomendować Prezydentowi wnioski.  Komisja więc może jedynie stworzyć taką tzw. listę 

rezerwową.  

 

Jacek Juszkiewicz dodał, że Komisja Kultury ma możliwość zgłaszania osób do tych 

stypendiów, czy nagród. Radni nie korzystali do tej pory z takiego uprawnienia. Natomiast 

zarówno Komisja Stypendialna, jak i Komisja Kultury pełni tu taką formę doradczą, ostateczną 

decyzję i tak podejmuje Pan Prezydent.  

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że procedura wyłonienia osób czy zespołów, którym 

zostanie przyznane stypendium jest jasno określona. Mamy możliwość przyznania stypendiów 

na kwotę 50.000 złotych. Przedstawiona jest także opinia Komisji Stypendialnej, będzie 

również wydana opinia Komisji Kultury. Ostatnie słowo należy  mnie, jednak chciałbym 

respektować pozytywne opinie w danym projekcie stypendialnym - powiedział. Państwo 

wyłoniliście, tak jak Komisja Stypendialna trzy wnioski. Ja oczywiście skorzystam  

z podpowiedzi, z tej pozytywnej opinii i będę dążył do tego, aby te trzy umowy stypendialne 

podpisać. Jeśli Komisja Rady Miejskiej chce również zaopiniować inne pozycje, wnioski,  

ja będę miał świadomość, że przy rezygnacji z jakiegoś zadania, będę miał po prostu listę 

rezerwową wniosków, stworzoną przez Państwa.  

 

Agnieszka Domalewska dodała, że zgodnie z uchwałą Rady Miejskiej w sprawie 



przyznawania stypendiów, w par. 3 znajduje się odpowiedź na poruszane przez radnych kwestie 

– decyzję bowiem o przyznaniu stypendiów podejmuje Prezydent Miasta, po zapoznaniu się 

z opinią Komisji Stypendialnej i Komisji Kultury Rady Miejskiej.  W zarządzeniu, na którym 

pracuje Komisja również jest zapis o tej samej treści. 
 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania nad dwoma zaproponowanymi wnioskami  

w ramach listy rezerwowej.  
 

Wniosek numer 2  – Pana Andrzeja M, który zaproponował radny Jacek Juszkiewicz. 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Wniosek numer 6  – Pana Krzysztofa S., który zaproponował radny Marek Lech 

Zborowski-Weychman.  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0 

wyłączył się z głosowania         -     1 radny.  

 

Wniosek został zaopiniowany pozytywnie.  

 

Następnie, Komisja przystąpiła do zaopiniowania wniosków o doroczne nagrody Miasta 

Suwałki za 2020 rok oraz nagrody jubileuszowe.  

 

Członkowie Komisji przystąpili do głosowania nad przyjęciem trzech, zaproponowanych 

przez Komisję propozycji nagród dorocznych.  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Wnioski zostały zaopiniowane pozytywnie.  

 

Głosowanie nad propozycją nagród jubileuszowych – 5 propozycji.  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   6  radnych 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0 

wyłączył się z głosowania         -     1 radny.  

 
Wnioski zostały zaopiniowane pozytywnie.  



Następnie, Komisja przystąpiła do zaopiniowania dziesięciu wniosków w zakresie 

stypendiów artystycznych dla dzieci i młodzieży.  
 

Głosowanie:  

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0.  

 

Wnioski zostały zaopiniowane pozytywnie.  

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk zapytał, jak zostanie rozdysponowana kwota, która pozostała w ramach 

stypendiów młodzieżowych?  

 

Agnieszka Domalewska – w uchwale widnieje zapis, dotyczący możliwości przyznania  

10 stypendiów, nie ma jednak zapisu o ich wysokości. Wysokość tych stypendiów określa Rada 

Miejska w uchwale budżetowej. 

 

Czesław odpowiedział, że tych przyszłych stypendystów jest 10, a rozpiętość stypendiów  

od 3 000 do 5 000 zł, uzależniona jest od przyznanych punktów przez Zespół Stypendialny. 

Prezydent rozważy jeszcze, czy te pozostałe środki rozdysponować, czy przeznaczyć  

na działalność kulturalną miasta, na inne potrzeby. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie nadania nazwy stadionowi 

lekkoatletycznemu.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Wojciech Pająk, jako przedstawiciel Klubu „Łączą Nas Suwałki’, który jest inicjatorem 

przedłożonego materiału powiedział, że pomysł ma na celu upamiętnienie śp. Jadwigi Olbryś. 

Mamy poczucie, że jesteśmy winni to byłej zastępcy Naczelnika Wydziału Oświaty  

i Wychowania Urzędu Miejskiego w Suwałkach. Pod złożonym wnioskiem podpisali się 

również członkowie Rady Sportu, olimpijczycy i Kluby Sportowe. Nie jest więc to tylko 

 i wyłącznie wniosek Klubu „Łączą Nas Suwałki”, ale również wniosek całego środowiska 

sportowego w naszym mieście.  

 

Czesław Renkiewicz – ta inicjatywa jest popierana przez licznie reprezentowane środowisko 

sportowe naszego miasta. Jadwiga Olbryś pracowała na rzecz suwalskiego sportu – nie jako 

zawodniczka, ale jego organizatorka. Wielokrotnie była odznaczana wieloma medalami, w tym 

na sesji Rady Miejskiej otrzymała złoty medal. Była to osoba, która wniosła duży wkład  

dla suwalskiego sportu, bez wątpienia. Dzięki jej staraniom również powstawały obiekty 

sportowe. Uważam, że wniosek ten jest zasadny.  

 

Agnieszka Domalewska – z koleżeńskiego punktu widzenia, Jadwiga Olbryś jest osobą wartą 

docenienia w tym zakresie, w zakresie sportu w naszym mieście. 

 

Jacek Juszkiewicz – nie mamy tutaj, jako Klub, żadnych wątpliwości co do Pani Jadwigi 

Olbryś. Mamy jedynie wątpliwość co do tego, czy jako Rada Miasta będziemy zajmować się 



honorowaniem urzędników, pracujących w naszym samorządzie. Proponowaliśmy różne inne 

formy honorowania, które nie znalazły zrozumienia.  Doceniamy całą pracę Pani Olbryś,  

ale uważamy, że inne formy poparcia byłyby właściwsze.  

 

Członkowie Komisji nie mieli więcej pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania 

nad projektem uchwały. 

         

Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   4  radnych  

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    3 radny 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie nadania nazwy stadionowi 

lekkoatletycznemu. 

 
Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustanowienia roku 2021 na terenie Miasta 

Suwałk – Rokiem Teofila Noniewicza.  

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

 
Anna Ruszewska tytułem wstępu nadmieniła, że jest inicjatorką przedłożonego projektu 

uchwały wraz z 12 pozostałymi radnymi. Zasadność jej podjęcia szeroko argumentowała  

na ostatniej sesji Rady Miejskiej. Poprosiła o jej poparcie.  

 

Wojciech Pająk powiedział, że z racji tego, że zarówno były rok jak i obecny są bardzo 

szczególne uważa, że zaproponowany projekt uchwały jest dobrym przypomnieniem misji 

lekarskiej, którą to Teofil Noniewicz pełnił.  

 

Bogdan Bezdziecki dodał, że też uważa, że ta propozycja bardzo dobrze wpisuje się w obecny 

rok, w te pandemiczne okoliczności. Już nie mówiąc o samej postaci Teofila Noniewicza.  

 

Anna Ruszewska – dlatego ja też podczas sesji Rady Miejskiej wspominałam, że ten rok 

związany z pandemią koronawirusa spowodował to, że takie osoby jak Teofil Noniewicz 

szczególnie powinniśmy doceniać. 

 
Głosowanie nad projektem uchwały: 

 

za pozytywną opinią głosowało  -   7  radnych (jednogłośnie) 

przeciw                                       -    0  

wstrzymało się od głosu             -    0 radny 

 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

 



Ad pkt. 6 

Wytypowanie członka Rady Muzeum przy Muzeum Okręgowym w Suwałkach  

na kadencję 2021-2024.  

Pismo z prośbą o wytypowanie członka Rady Muzeum stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki zapytał, czy ten przedstawiciel do Rady Muzeum musi być radnym  

ze składu Komisji Kultury, czy może być po prostu z całej Rady Miejskiej? 

 

Czesław Renkiewicz odpowiedział, że może to być po prostu radny Rady Miejskiej. 

 

Bogdan Bezdziecki zgłosił, jako członka Rady Muzeum kandydaturę Jarosława 

Schabieńskiego, który wyraził taką wolę.  

 

Wojciech Pająk zgłosił kandydaturę Marka Zborowskiego-Weychmana, jak dodał - człowieka 

obytego i w kulturze i w oświacie, działającego na styku tych dwóch światów.  

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Jarosława Schabieńskiego: 
 

za                                                -   4  radnych  

przeciw                                       -   1  

 

2 osoby nie brały udziału w głosowaniu. 

 

Głosowanie nad kandydaturą radnego Marka Zborowskiego-Weychmana: 
 

za                                                -   3  radnych  

przeciw                                       -   3  radnych 

wstrzymało się od głosu             -   0.  

 

1 osoba nie brała udziału w głosowaniu.  

 

Jacek Niedźwiedzki zapytał istnieje możliwość reasumpcji głosowania? Dwie osoby bowiem 

zagłosowały pozytywnie za dwiema kandydaturami, co radny uważa, że nie powinno mieć 

miejsca.  

 

Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że nie widzi ku temu żadnych przeciwwskazań.  

 

Marek Lech Zborowski-Weychman powiedział, aby zostawić to głosowanie tak, jak się 

odbyło. Natomiast podczas głosowania nie wiadomo było, czy radni głosują za jedną 

kandydaturą, czy za dwiema. Czy głosują, wybierając jedną kandydaturę, a głos przeciwny coś 

wnosi do kandydatury przeciwnej. Ponieważ, jako osoba, nad której kandydaturą także 

głosowano nie wie, czemu miało służyć głosowanie negatywne. Radni wybierali kandydaturę, 

która zbierze największą ilość głosów. Przytoczył przykład wyborów parlamentarnych, kiedy 

to nie wybieramy, czy jesteśmy za daną kandydaturą na Prezydenta, czy przeciw niej. Zgłosił 

uwagę do samego formalnego głosowania – głosowanie przeciw wyraża wolę bardzo 

negatywną w stosunku do kandydata, a radny nie poczuwa się do tego, aby być oceniany 

negatywnie.  



Bogdan Bezdziecki odpowiedział, że został wypracowany wyraźny wynik głosowania - 

największą ilość głosów za zebrał radny Jarosław Schabieński. Druga w kolejności jest 

kandydatura radnego Marka Zborowskiego- Weychmana, stosunkiem 4:3. Przeprosił radnego 

Marka  Zborowskiego-Weychmana, jeżeli czuje się urażony za aspekt dotyczący głosowania 

przeciw danej kandydaturze. Natomiast głosowanie odbyło się i należy jego wyniki uszanować.  

 

Komisja zarekomendowała kandydaturę Jarosława Schabieńskiego do Rady Muzeum.  
 

 

Ad pkt. 7 

Wolne wnioski.  
 

Wolnych wniosków nie zgłoszono. Na tym protokół zakończono.    

  

Przewodniczący  

Komisji Kultury, Sportu i Turystyki 

     Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

          Bogdan Bezdziecki 
  

                                                 

Protokół sporządziła: 

 

 

Emilia Jankowska - podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


